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hLinnea2-konsortion vuosikokous 

Aika 14.3.2019 kello 10 - 12 

Paikka Etäkokous Adobe Connect –yhteydellä 
Kokoukseen voi osallistua myös Kansalliskirjaston tiloissa Helsingissä: Fabianian kokoushuone, 
Yliopistonkatu 1, 2. krs. 

 
Osallistujat: Osallistujalista tarkistettiin kokouksessa ja on tallennettu kokouksen jälkeen Linnea2-konsortion 

sivustolle. 

 

Pöytäkirja 
 

1. Kokouksen avaus 

Linnea2-konsortion ohjausryhmän puheenjohtaja Matti Raatikainen avasi kokouksen kello 10:02 Todettiin 

kokouksen osallistujat. Osallistujalista on liitteenä. 

2. Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

Kokous todettiin kutsutun koolle konsortion sääntöjen mukaan ja olevan siten päätösvaltainen. 

3. Kokouksen puheenjohtajan ja pöytäkirjan tarkastajien valinta 

Matti Raatikaista ehdotettiin ja hänet valittiin kokouksen puheenjohtajaksi. Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin 

Jarmo Saarti ja Ari Muhonen. 

4. Esityslistan hyväksyminen kokouksen työjärjestykseksi  

Kokouskutsun yhteydessä toimitettu ohjausryhmän laatima esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjes-

tykseksi. 

5. Linnea2-konsortion toiminta 2018 
 
Ohjausryhmän sihteeri Ari Ahlqvist esitteli raportin järjestelmän toiminnasta ja yhteisistä kustannuksista. 
Ne sisältyvät liitteenä olevaan Linnea2-toimintakertomukseen 2018. Ohjausryhmän puheenjohtaja Matti 
Raatikainen esitteli ohjausryhmän toimintakertomuksen kyseiseltä vuodelta. 

Esitys: Tiedoksi 

Keskustelu: Raportista käytiin lyhyt keskustelu. 

6. Linnea2-konsortion kustannukset 2019 
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Konsortion kustannukset vuodelle 2019 ja niiden jakautuminen jäsenille sovitun jakotavan mukaan selviää 
kutsun myötä lähetetystä kustannustenjakolaskelmasta. Konsortiolle tulevat Ex Libriksen tukimaksut ovat 
jo laskutettu. CSC-kuluista on saatu arvio, jossa muuttuvana tekijänä on kirjastopalvelimen huoltosopimus 
loppuvuodeksi 2019. Arvio perustuu siihen, että loppuvuoden huoltosopimuksen kustannus olisi samaa 
luokkaa voimassa olevan sopimuksen kanssa. 

CSC-kustannusten jakautuminen kirjastopalvelinkokonaisuuden käyttäjille (kirjastojärjestelmäkonsortiot 
Linnea2 ja AMKIT, Kansalliskirjaston Melinda- ja SFX-palvelimet) perustuu kunkin käytössä olevien pro-
sessoreiden sekä CSC:n tekemän työn (tiketit) määrään. Tähän asti Linnea2-konsortion osuus kirjastopal-
velimien kustannuksista on ollut n. 40 %. Kuluvan vuoden osuus on noussut 51 prosenttiin. Muutos joh-
tuu työn määrän voimakkaasta vähenemisestä muiden käyttäjien osalta, erityisesti Melindan ja SFX:n osuu-
dessa. Liitteeksi on toimitettu laskelma palvelinkokonaisuuden kustannusten jakautumisesta. 

Esitus: Keskusteltavaksi 

Keskustelu: Kustannuksista käytiin lyhyt keskustelu. 

7. EU:n tietosuojauudistuksen myötä tarvittavat henkilötietojen käsittelyä koskevat sopimukset 
 

Bjarne Beckmann esittelee sopimustilanteen. 

Esitys: Linnea2-konsortion ohjausryhmä on päättänyt esittää yleiskokoukselle, että Kansalliskirjasto alle-
kirjoittaa Linnea2-konsortion puolesta sopimuksen henkilötietojen käsittelystä CSC:n kanssa. Kirjastot 
voivat niin halutessaan tehdä CSC:n kanssa oman sopimuksensa. 

Koska Linnea2-kirjastot ovat tiettävästi varsin runsaslukuisasti allekirjoittaneet erikseen Ex Libriksen 
kanssa sopimuksen henkilötietojen käsittelystä, esitetään että kukin tekee omansa Ex Libriksen kanssa, 
eikä sellaista tehdä Linnea2-konsortion nimissä. 

Keskustelu: Keskusteltiin Ex Libriksen kanssa tehtävän sopimuksen allekirjoituksista. Myös kokous ar-
veli, että moni kirjasto on jo allekirjoittanut itse, vaikka pääsopimus on Linnea2-konsortion nimissä. Kes-
kustelun kuluessa katsottiin myös, että tässä kokouksessa keskustellaan vain Voyager- ja Linnea2-asioista, 
eikä muista sopimuksista.  

Kokoukselle saatettiin myös tiedoksi, että Kansalliskirjaston ja kirjastojen välinen sopimus tietojenkäsitte-
lystä on toimitettu kirjastoille päivitettynä viimeksi 13.3.2019 (päivitys 6.3.2019). 

Päätös: Linnea2-Konsortio ei tee tietojenkäsittelysopimusta (DPA) Ex Libriksen kanssa, vaan kukin kon-
sortion jäsen allekirjoittakoon itse Ex Libriksen tarjoaman sopimuksen. Sen sijaan päätettiin, että Kansal-
liskirjasto allekirjoittaa tietojenkäsittelysopimuksen konsortion puolesta CSC:n kanssa. Konsortion jäsen-
ten ei siis tarvitse tehdä omaa sopimusta, mutta jokainen voi halutessaan tehdä omasa.CSC:n kanssa. Kon-
sortion sopimusta voi hyödyntää tässä pohjana. 

8. Siirtyminen YSA:sta YSO:oon 

Kansalliskirjasto valmistelee Yleisen suomalaisen asiasanaston korvaamista Yleisellä suomalaisella ontolo-
gialla kirjastojen kuvailutyössä. Linea2-konsortion tietokantojen siirtymisen YSA:sta YSO:oon on kaa-
vailtu tapahtuvan heinäkuussa 2019, samaan aikaan metatietovaranto Melindan kanssa. Siirtyminen mer-
kitsee konversiota tietokantojen niille tietueille, joissa YSA:aa on käytetty 

Liitteenä yleiskuvaus YSO:oon siirtymisestä. Mikko Lappalainen esittelee asiaa lähemmin. 
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Esitys: Ohjausryhmä suosittelee, että konversiot tapahtuisivat heinäkuussa.  

Keskustelu: Helsingin yliopiston kirjaston edustaja Maria Kovero nosti esiin sen, että Voyager-tietokan-
noista puuttuvat hakuindeksit YSO:a ja Suomalaista lajityyppi- ja muotosanastoa (SLM) varten. Jarmo 
Saarti Itä-Suomen yliopistosta esitti, että täytyy tarkistaa myös konvertoidun datan siirto seuraaviin järjes-
telmiin.  

Päätös: Konversio tehdään, jos ei tule lisäkustannuksia, ja se ei aiheuta ongelmia seuraaviin järjestelmiin 
siirryttäessä nykyisestä Voyager-kirjastojärjestelmästä. Jos kustannuksia tulee, tai ongelmia uusien järjestel-
mien kanssa ilmenee, asia päätetään uudessa yleiskokouksessa. Selvitykset ja päätös on tehtävä huhtikuun 
loppuun mennessä. 

9. Linnea2-konsortion purkaminen 

Linnea2-konsortion on päättänyt vuosikokouksessaan 16.3.2018 muuttaa voimassa olevan konsortiosopi-
muksen kohtia 5 ja 7 seuraavasti: 

Konsortiosopimuksen kohtien 5 Sopimuksesta irtautuminen ja 7 Sopimuksen voimassaolo muuttaminen asemesta 
sovitaan seuraavaa: 

Konsortiosopimuksen purkaminen 

Konsortiosopimus puretaan ilman irtisanomisaikaa erikseen tarkemmin sovittavana ajankohtana. Tästä tarkem-
masta ajankohdasta sopivat Osapuolten kirjastonjohtajat tai muu vastuualueen johtaja tämän sopimuksen nojalla. 
Ellei ajankohdasta sovita erikseen, Konsortiosopimus katsotaan purkautuneeksi 31.12.2019. 

Kaikki Konsortiosopimuksen velvoitteet sekä oikeudet kirjastojärjestelmän palveluihin ja ohjelmistoihin lakkaavat 
Konsortiosopimuksen purkautuessa. Osapuolet sitoutuvat kuitenkin vastaamaan Konsortiosopimuksen kustannus-
tenjakomallin mukaisesti Konsortiosopimuksen purkautumisen jälkeen syntyvistä kirjastojärjestelmästä ja sen pal-
velinympäristöstä johtuvista kuluista, joiden peruste on syntynyt ennen kirjastojärjestelmä- ja laitteistoympäristön 
ylläpitosopimusten päättymistä. 

Omistusoikeus kirjastojärjestelmää varten käytettyihin laitteisiin jää sille Osapuolelle, joka omistaa kyseiset laitteet, 
ellei laitteiden omistuksesta ole erikseen sovittu taikka sovita.  

Jos jokin Osapuoli haluaa jatkaa Voyager – kirjastojärjestelmän käyttämistä, tulee Osapuolen itsenäisesti neuvo-
tella ja sopia tästä omalta osaltaan. 

Käydään läpi konsortion tekemien sopimusten irtisanomisajat. Ari Ahlqvist esittelee.  

Esitys: tiedoksi 

Keskustelu: Todettiin, että Linnea2-konsortion sääntöjen mukaan Kansalliskirjasto hoitaa irtisanomiset 
konsortion edustajana. 

10. Linnea2-konsortion ohjausryhmän kokoonpanon muutokset 

Yliopistojen IT-johtajien edustajana Linnea2-konsortion ohjausryhmässä toiminut Kuno Öhrman on elä-
köitynyt Svenska Handelshögskolanin IT-johtajan toimesta. Minna Niemi-Grundström on ilmoittanut jää-
vänsä pois ohjausryhmän toiminnasta Tampereen korkeakoulujen yhdistymisen vuoksi. 
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Esitys: Ohjausryhmä ehdottaa yleiskokoukselle, että FUCIO:ta ei pyydetä nimeämään uutta edustajaa oh-
jausryhmään konsortion olemassaolon loppuajaksi, mutta että se nimittäisi Minna Niemi-Grundströmin 
tilalle uuden jäsenen ryhmään. 

Keskustelu: 

Päätös: Esityksen mukaan siten, että uudeksi jäseneksi ohjausryhmään nimettiin suostumuksensa mukaan 
Tua Hindersson-Söderholm Svenska Handelshögskolanista. 

11. Ilmoitusasiat 

Ilmoitusasioita ei ollut. 

12. Muut mahdolliset asiat 
 
Keskusteltiin Linnea2:n jälkeisestä yhteistyöstä. Konsortio suosittelee, että sen jäsenkirjastot muodostavat 
yhteistyöverkoston järjestelmä- ja standardiasioiden ympärille. Konsortion ohjausryhmä valmistelee suo-
situslausuman, jota käsitellään myöhemmin keväällä pidettävässä ylimääräisessä yleiskokouksessa 
 

13. Seuraavan kokouksen ajankohta 
 

Kansalliskirjasto kutsuu ylimääräisen kokouksen pidettäväksi huhtikuun 2019 loppuun mennessä. Siinä 
käsitellään kohdassa 12 mainittu asia ja tarvittaessa päätetään kohdassa 8 käsitelty YSA -> YSO –konversio 
Linnea2-konsortiossa käytössä oleviin tietokantoihin. 

 

14. Kokouksen päättäminen 
 

Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 10:40. 

 
 

LIITTEET: 
Linnea2-kustannustenjako-2019.xlsx 
CSC-laskutuksen korjauslaskelma 2018.pdf 
Tarjous etätyöpöydästä 20180605.pdf 
CSC-sopimuksen hintaliite 2019.pdf 
Linnea2-raportti 2018.pdf (sis. Kansalliskirjaston laatiman raportin järjestelmän toiminnasta ja yhteisten kus-
tannusten jakautumisesta) 
Sopimusten irtisanominen.pdf 
YSAsta YSOon johtajille.pdf 

 
 


